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Vážení a milí spoluobčané, 
zatímco před pár dny 
našim školákům začal 
nový školní rok, první 
rok nového volebního 
období 2018-2022 se 
pomalu chýlí ke konci. 
Postupně se nám po-
dařilo proniknout do 

všech problémů a úskalí samosprávy 
a současně rozjet či participovat na 
nových projektech, které ponesou 
ovoce v příštích letech. Neváhali 
jsme podpořit a zajistit realizaci 
projektu venkovní učebny v areálu 
základní školy, která vznikla z do-
tací. Další dotační prostředky jsou již 
připraveny na opravu cyklostezky  
a automatizovaný výpůjční systém  
v knihovně. V rámci třetí vlny kotlí-
kových dotací obec obdrží tři miliony 
korun na snížení energetické nároč-
nosti kulturního (multifunkčního) 
domu, za další dva miliony korun  
z dotací bychom rádi propojili 
Branku s Oticemi a Hradcem nad 
Moravicí novou cyklotrasou.  
V neposlední řadě jsme jednou ze 
dvou obcí, které mají nakročeno  
k dotaci ve výši dvou milionů korun 
na nové chodníky, přechody a bez-
pečnostní práhy v centru obce. Suma 
sumárum bychom si mohli po prvním 
roce práce sáhnout až na osm milionů 
korun dotačních peněz, které by měly 
v následujících letech vylepšit tvář 
naší obce. Samozřejmě v činorodé 
práci neustáváme a už se pilně připra-
vujeme na další dotační výzvy.

Váš dr. Michael Rataj, starosta

Nostalgický zájezd seniorů na Osoblažsko
V úterý 20. srpna 2019 vyrazil plně obsa-
zený autobus seniorů z Branky u Opavy na 
Osoblažsko. Zájezd zamířil do míst, která 
dýchají časy nedávno minulými a vzbuzují 
nostalgickou náladu.

Nejprve jsme podél polské strany hranice 
dojeli do Pelhřimov, kde jsme si prohlédli 
hřbitovní kostel sv. Jiřího, jenž opravují dob-
rovolníci z Hnutí Duha Jeseníky. Následně 
jsme projeli rozkopanou Osoblahou a dora-
zili do Slezských Rudoltic, kde nás čekala 
komentovaná prohlídka zámku (horní foto).  
Ze Slezských Rudoltic jsme odjeli úzkoko-
lejkou zpátky do Osoblahy a pěšky došli na 
židovský hřbitov. Posléze jsme poobědvali  
v restauraci Nostalgie a zamířili na prohlídku 
Muzea Československa (spodní foto). Po-
slední zastávkou byl polský Prudník, kde jsme 
strávili rovnou hodinu. Někteří si zašli na kafe, 
jiní obhlédli místní pamětihodnosti, další se 
rozhlédli po obchodech. Domů jsme se vrátili 
v podvečerních hodinách. 

Zvýšení dopravní bezpečnosti na Opavské ulici • 
Rekonstrukce zázemí sportovního areálu • Projekt 
obecní návsi • Snížení energetické náročnosti multi-
funkčního domu • Výsadba nových stromů v obci

Mistryně České republiky je z Branky u Opavy

Chystáme další nové 
projekty pro Branku

Další nové projekty 
chystá samospráva v ná-
vaznosti na dotační pří-
ležitosti. Všechny reagují 
na neutěšený stav v té 
které konkrétní oblasti.

Zvýšení dopravní  
bezpečnosti podél I/57

V loňském roce byl 
zahájen převod chod-
níků podél silnice I/57 
do vlastnictví obce. Ve 
spolupráci s dopravním 
projektantem Zbyňkem 
Novákem obec chystá re-
konstrukci chodníku po-
dél této komunikace až na 
hranici katastru obce, dále 
bezbariérovou úpravu 
všech tří autobusových 
zastávek a vybudování 
zpomalovacího ostrůvku 
(tzv. zálivové laguny) na 
začátku obce ve směru od 
Opavy. Součástí projektu 
je také instalace rychlost-
ních radarů v obou smě-
rech. Obec bude usilovat 
o získání 85% dotace  
z programu „Dopravní 

infrastruktura” každo-
ročně vyhlašovaného 
Státním fondem dopravní 
infrastruktury ČR. 

Rekonstrukce zázemí 
sportovního areálu
Ve spolupráci s vede-

ním SK Branka u Opavy 
začaly práce na projektu 
rekonstrukce zázemí 
sportovního hřiště (stá-
vající boudy) a současně 
dobudování potřebné in-
frastruktury (příjezdová 
cesta, parkoviště, odvod 
splaškových vod). Cílem 
je nachystat projekt do 
příštího srpna, kdy je vy-
hlašována dotace z pro-
gramu MŠMT. 

Obecní náves
Obec zveřejnila výbě-

rové řízení na dodavatele 
projektu obecní návsi. 
Tu již zčásti řeší projekt 
„Zvýšení dopravní bez-
pečnosti na Školní ulici”, 
který by měl být realizo-
ván v příštím roce.

Pokračování na str. 2

Veronika Grimová je na své klisně Queen 
často k vidění i na regulaci řeky Moravice.

V rámci 21. ročníku mezinárodní výstavy „Koně 
v akci”, která se konala 24.–25. srpna v Pardu-
bicích, proběhlo i Mistrovství ČR a Sportovní 
šampionát HAFLINGŮ v parkurovém skákaní. 
Obou těchto soutěží se zúčastnila Veronika Gri-
mová (15) z Branky u Opavy se svou čtyřletou 
klisnou Queen. 

A vedla si výtečně. V 1. kole Sportovního šam-
pionátu a MČR mladých haflingů získala 1. místo  
a ve 2. kole v otevřené soutěži 2. místo (dohromady 
i se staršími koňmi). Mezi mladými haflingy obsa-
dila opět 1. místo. Následovalo finále, kde se dvojici 
znovu zadařilo. Po vyhodnocení všech tří kol se Ve-
ronika Grimová s klisnou Queen staly mistryněmi 
ČR i Sportovního šampionátu mladých haflingů.  



Zatímco v pondělí 2. září začal dětem nový 
školní rok 2019/2020 deštivým dnem, v pá-
tek 30. srpna bylo léto ještě v plném proudu. 
Prázdniny končily slunečným a teplým po-
časím, které přišlo vhod organizátorům ze 
Spolku pro děti ZŠ a MŠ Branka u Opavy. 
Tradiční akce, již třetí ročník „Rozloučení  
s prázdninami”, tak i letos proběhla za ide-
álních podmínek.

Tentokrát se hostům představil místní dýdžej 
Radim Jorda, který měl v zásobníku písničky 
pro všechny generace - od nejmenších až po ty 
nejstarší. Hraní prokládal povídáním s dětmi  
a soutěžemi, ve finále pak pouštěl jeden velký 
hit za druhým a na parketu bylo těsno. Děvčata 
si v průběhu večera zatančila „Macarenu”, 
minimálně třikrát se hrála „hymna” této akce 
- „Žijeme len raz” a nově také „Cítim vôňu 
lesa (Borovička)”. Nechyběl ani dětský had na 
písničku „Mašinka” od Maxim Turbulence. 
Prodávaly se párky v rohlíku, trampská cigára, 
cukrovinky i slané pochoutky, čepovalo de-

setistupňové pivo. Kdo přišel, nelitoval, kdo 
chyběl, přišel o báječnou akci. Díky Spolku 
pro děti můžeme v Brance u Opavy hovořit  
o nové letní tradici, která má své kouzlo. Nejen 
pro děti, jejichž zájem byl letos výrazně vyšší 
než vloni, ale i pro dospělé. Nutno dodat, že 
výtěžek z dobrovolného vstupného i z prodeje 
občerstvení bude použit ve prospěch našich 
předškoláků a školáků. 
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Skvělý výkon
mažoretek

Veselé loučení s prázdninami

Sportovní odpoledne a Dýňování

Erika Hen-
d r y c h o v á 
a Karolína 
C u c o v á 
(Mažoretky 
J e š t ě r k y 
SK Branka  

u Opavy) skvěle re-
prezentovaly Branku  
u Opavy na srpnovém 
mistrovství světa mažo-
retek v Praze (World Cup 
Majorette). V kategorii 
Sólo Baton Senior zís-
kala Erika Hendrychová 
zlatou medaili a spolu  
s Karolínou Cucovou pak 
v Duo Baton Senior ob-
sadily čtvrté místo. 

Poslední dvě letošní akce organizované Spolkem pro děti 
ZŠ a MŠ Branka u Opavy proběhnou v neděli 29. září 2019 
(Sportovní odpoledne) a některý pátek v říjnu (Dýňování). 
Termín této akce bude včas plakátován a oznámen rodičům  
a veřejnosti.

8. Sportovní odpoledne bude zorganizováno tak jako vloni  
i letos na levé bermě řeky Moravice. Pro děti mateřské i zá-
kladní školy zde budou připraveny běžecké soutěže, tentokrát 
v kombinaci s další disciplínou. V plánu je i třetí ročník Bran-
ského triatlonu, který absolvují společně děti s jedním z rodičů.

Dýňování proběhne některý teplý pátek v říjnu v Pavilonu 
česko-polského setkávání. Děti si opět přinesou dýně, které 
spolu s rodiči vyřežou a rozsvítí svíčku. Následovat bude 
ochutnávka sladkého pečiva, o které spolek prosí rodiče dětí, 
zejména tedy maminky.

Ve čtvrtek 19. září od 16 h proběhne členská schůze Spolku 
pro děti ZŠ a MŠ Branka u Opavy v jedné ze tříd základní 
školy. Dle platných stanov proběhne volba členů pětičlenného 
výboru a členů kontrolní a revizní komise. Současně budou 
rozdány přihlášky do spolku i rodičům nových dětí v mateřské 
škole. Následně zasedne nový výkonný výbor a ze svého středu 
zvolí předsedu. 

Z jednání Rady obce Branka u Opavy č. 13, 14 a 15
RADA OBCE Č. 13 ze dne 

17. 7. 2019
schválila:
• pořízení bubnové sekačky 
na trávu zn. DAKR TRITON 
ENDURO 2 za cenu 25.950 
Kč
• vypsání výběrového řízení 
na provozovatele restaurace 
MFD Branka u Opavy
• přijetí dotace z dotačního 
programu „Podpora rozvoje 
cykloturistiky v MSK pro rok 
2019+” na opravu asfaltové 
části cyklotrasy č. 551 v k.ú. 
Branka u Opavy
• pořízení odpadkového koše 
na psí exkrementy a jeho 
instalaci na parc. č. 523/1 –  
u splavu na řece Moravici

RADA OBCE Č. 14 ze dne 
7. 8. 2019

schválila:
• vybudování podlahy v půd-
ních prostorách MŠ
• vyhlášení poptávkového 
řízení na projekt návsi obce 
Branka u Opavy
• vyhlášení poptávkového 
řízení na projekt dokončení 
sportovního hřiště vč. zázemí 
(budovy)
• Smlouvu o sběru a likvidaci 
odpadu – potravinářských 
olejů mezi Obcí Branka  
u Opavy a TRAFIN OIL, 
a.s. na dobu od 1. 9. 2019 do  
31. 12. 2019
• program akcí „setkání jubi-
lantů” a „vítání občánků”

RADA OBCE Č. 15 ze dne 
28. 8. 2019

schválila:
• instalaci druhého „zrcadla” 
na křižovatce místní komu-
nikace Bezručovo nábřeží 
a slepé místní komunikace 
č. 18c s ohledem na zvýšení 
bezpečnosti vyjíždějících vo-
zidel, cyklistů a pěších
• úpravu Pracovního řádu za-
městnanců obce dle připomí-
nek JUDr. M.Č.
• žádost P.H., Zadní 188, Br. 
u Opavy, o souhlas s výmě-
nou plného dřevěného plotu 
• zadání poptávkového ří-
zení na opravu povrchu úče-
lové komunikace na Závlahu 
(Zadní ulice) 

Snížení energetické  
náročnosti MFD

O projektu „Snížení energetické náročnosti 
multifunkčního domu” jsme již informovali  
v jednom z předchozích vydání zpravodaje. 
Protože na výběrové řízení nepřišla žádná 
reakce, bude vypsáno nové a nově formu-
lováno také zadání. Snížení energetické 
náročnosti chceme dosáhnout nejen tradič-
ními metodami (zateplení, výměna zdroje 
vytápění apod.), ale i těmi pokrokovějšími, 
jako je umístění solárního systému na stře-
chu a obvodový plášť, kogenerace elektrické  
a tepelné energie a ukládání vyrobené elektrické 
energie ve vysokokapacitní baterii. Součástí 
záměru je propojení MFD s objekty MŠ a ZŠ  
a společné, totiž efektivnější využití vyrobe-
ných energií. Podobné pilotní projekty již letos 
byly realizovány na Opavsku v Mikolajicích  
a v Budišově nad Budišovkou.

Výsadba veřejné zeleně
Poté, co obec musela kácet, chce stromy 

také vysazovat. Místním šetřením byla na 
katastru obce vytipována místa k výsadbě no-
vých stromů, která budou osázena dřevinami 

přiměřené výšky a odolnosti. V současnosti 
je zmapována potřeba cca 65 nových stromů. 
Nejdříve budou osázeny proluky na Rychnov-
ském nábřeží směrem ke splavu. Pokud půjde 
vše podle plánu, výsadba asi 24 stromů pro-
běhne ještě letos. 

Prodloužení veřejného osvětlení
Po doplnění veřejného osvětlení na 

Školní ulici – u domu Selská 15 – rada 
obce rozhodla o instalaci dalších šesti no-
vých sloupů veřejného osvětlení na ulici 
Havlíčkova v úseku o délce 268 m mezi 
odpočívadlem Mikroregionu Moravice  
a poslední chatkou v zahrádkářské kolonii. 
Projekt byl zpracován a podán a v současnosti 
běží lhůta pro jeho schválení příslušným sta-
vebním odborem. K realizaci by mělo být při-
stoupeno ještě v letošním roce.

Demografický průzkum
V rámci zamýšlené rekonstrukce Trňáku na 

sociální byty proběhne v měsíci září a říjnu 
v naší obci demografický průzkum. Studenti 
Slezské univerzity navštíví vytipované domác-
nosti a budou zjišťovat případné potřeby byd-
lení seniorů. 

Chystáme další nové projekty pro Branku (dokončení ze strany 1) 
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V kapli se rozběhly sanační a zednické práce 
Na konci prázdnin 
se rozběhly sanační 
a zednické práce  
v Kapli Nejsvětější 
Trojice. 

Po pečlivém rozvá-
žení technologického 
postupu, kdy bylo 

na výběr z několika 
variant, bylo roz-
hodnuto o demolici 
schátralého obětního 
stolu. Jak se ukázalo, 
rozhodnutí to bylo 
správné - obětní stůl 
byl nasátý vodou  

a jeho podřezání by 
mnoho nevyřešilo. 
Specializovaná sa-
nační firma provedla 
v pátek 30. srpna 
injektáž obvodové 
zdi v oblouku kaple  
a v září pan Josef 

Mainuš kapli nově  
v oblouku omítl 
sanační omítkou. 
Práce by měly pro-
bíhat do října, násle-
dovat bude instalace 
opraveného oltáře  
a mše svatá 12. 10.  

Řešení územního plánu a sociální bydlení 
v Trňáku rozdělují obecní zastupitelstvo

David Bátor a Ma-
rek Blatecký uve-
dou první ročník 
festivalu amatér-
ských hudebních 
skupin s názvem 
„BrankaFest”.  

V sobotu 5. října od 
16 h se Kulturní dům 
v Brance u Opavy 
rozduní blues-rocko-
vým nářezem v po-
dání kapely Boosta 
Grande. Na pódiu 
se postupně vystřídá 
sedm kapel v hodi-
nových intervalech, 

mezi jednotlivými 
vystoupeními bude 
půlhodinová pauza 
na zvučení. V těchto 
prolukách vystoupí 
mažoretky z Branky 
u Opavy a další 
zájmové skupiny  
a spolky v obci.

Sponzorskými dary 
přispěli na konání 
akce zatímm tyto 
subjekty a jednot-
livci: MAS Opavsko, 
Ing. Michal Řezní-
ček, VOLF-MATĚ-
JEK, spol. s r.o., Jiří 

Šnek - Zemní 
práce a do-
prava, Tis-
kárna Schne-
ider Opava, 
Petr Havrlant 
a Cukrárna 
Kamahaj.  

BrankaFest už 5. října 

Již na třetím zase-
dání zastupitelstva  
v řadě se 5. září pro-
jednával územní plán 
a opět se stejným 
výsledkem: ne-
bylo přijato žádné 
usnesení. Rada obce 
nezískala pro svůj ná-
vrh posunout územní 
plán do dalšího kola 
úprav podporu žád-
ného ze zastupitelů, 
kteří jsou pod před-
loženým územním 
plánem podepsáni.  
A protože osmičkové 
koalici tři zastupitelé 
z pracovních důvodů 

chyběli (Michal Za-
jíček, Kamil Mainuš  
a Martin Včelka), 
bude územní plán 
znovu projednán na 
nejbližším zasedání 
zastupitelstva. Prav-
děpodobně mimořád-
ném, říjnovém.  

Záchranu Trňáku 
někteří odmítají  

Podobně se našlo 
jen šest hlasů pro 
schválení nabídky 
agentury, která má 
být pověřena přípra-
vou dotační žádosti 
a zpracováním všech 

potřebných doku-
mentů pro získání do-
tace na rekonstrukci 
Trňáku na sociální 
bydlení. A do třetice 
nebyla schválena 
nabídka projektanta 
Ing. Zbyňka Nováka 
na vypracování do-
pravního projektu 
(viz strana 1 - Zvý-
šení dopravní bez-
pečnosti podél I/57), 
protože zastupitele 
zviklala připomínka/
dotaz jednoho z při-
hlížejících občanů. 
Také tyto body budou 
znovu projednány na 
mimořádném říjno-
vém zastupitelstvu.

Kotlíkové půjčky
Naopak ve zbývají-

cích bodech zastupi-
telstvo hlasovalo ví-

ceméně jednotně, ne-
boť zde nebylo sporu 
ani pochyb. Zastu-
pitelstvo tak schvá-
lilo přijetí kotlíkové 
půjčky od státního 
fondu rozvoje byd-
lení ve výši 4,08 mil. 
Kč a dále schválilo 
smlouvy o návratné 
finanční výpomoci 
mezi obcí a občany, 
kteří o kotlíkové do-
tace zažádali ve spo-
lupráci s obcí. 

Zasedání zastupi-
telstva trvalo téměř 
3,5 h. Občany byly 
vzneseny různé do-
tazy, náměty a při-
pomínky, kupříkladu 
k práci zaměstnanců 
obecní údržby. 

Od konce měsíce srpna mohou 
občané využívat kontejner na 
ukládání použitých potravinář-
ských olejů.

S ohledem na blížící se zákon-
nou povinnost pro obce 
se vedení obce Branka  
u Opavy rozhodlo pořídit 
1 ks kontejneru k ukládání 
použitých potravinářských 
olejů. Kontejner byl umís-
těn na Požární ulici (za kul-
turním domem) a použitý 
potravinářský olej (například z fri-
tézy) do něj lze ukládat v PET lah-
vích. Zkušební provoz poběží do 

konce roku, následně bude služba 
vyhodnocena.

Dosud měli občané možnost 
ukládat použitý potravinářský 
olej ve sběrném dvoře v Hradci 

nad Moravicí, řada občanů 
však této možnosti nevyu-
žívala a olej vlévala do od-
padu. Následně docházelo 
k ucpávání splaškové ka-
nalizace a haváriím ČOV.

Věříme, že občané 
Branky u Opavy možnost 

ukládat použitý potravinářský olej 
v místě bydliště využijí a služba se 
osvědčí. 

Odkládejte použité tuky do kontejneru 
Třetím 
voleb-
n í m 
subjek-
t e m , 
kterého se dotkla 
rezignace zvole-
ného zastupitele, 
je SNK I. Ke dni 
3. září se man-
dátu zastupitele 
vzdal Ing. Cyril 
Šoltys. Na jeho 
místo nastoupil 
4. září MUDr. 
Oleg Žur.  

Třetí změna  
v zastupitelstvu

Tři koaliční zastupitelé absentovali a územní 
plán tak zůstal v patové situaci • Potřebných 
osm hlasů se nenašlo ani pro schválení na-
bídky agentury na podání dotační žádosti 
na sociální byty • Starosta svolá mimořádné 
zastupitelstvo na říjen

Na základě požadavku TS Opava jsme nuceni 
přistoupit k systémové  změně sběru velko-
objemového odpadu. Z důvodu opakovaného 
porušování podmínek sběru velkoobjemového 
odpadu budou kontejnery přístupné pouze ve 
stanovenou dobu v technickém dvoře obec-
ního úřadu. Odpady bude možné do kontej-
nerů odkládat jen za dohledu zaměstnance 
OÚ. Mimo stanovený čas bude dvůr uzamčen.

Sběr velkoobjemového odpadu proběhne ve 
dnech 1. 11. 2019 od 14 do 18 h  a  2. 11. 2019 
od 8 do 12 h v technickém dvoře Obecního 
úřadu Branka u Opavy, Bezručovo nábřeží 54. 
Budou zde přistaveny dva kontejnery.

Do kontejnerů na velkoobjemový odpad lze 
odložit matrace, WC mísy, umyvadla, koberce, 
linolea, výrobky z PVC, kočárky, čalouněný 
nábytek, autosklo, drátěné sklo, keramiku, 
novodur, molitan, znečištěné plastové obaly 
a další objemné věci. Pozor! Nepatří sem že-
lezný šrot, elektrospotřebiče, stavební suť 
nebo pneumatiky!

Sběr nebezpečného odpadu proběhne ve 
čtvrtek 31. 10. 2019 v době od 15 do 17 
hodin u obecního úřadu. Zde můžete odlo-
žit znečištěné obaly (od barev, olejů apod.), 
čistící tkaniny (znečištěné olejem, olejové 
filtry apod.), kyseliny, zásady, rozpouštědla 
(ředidla, odmašťovací prostředky), olověné 
akumulátory, baterie (monočlánky), pesticidy 
(postřiky), absorpční činidla, motorové oleje, 
barvy, lepidla, zářivky a léčiva. 

 Využijte této příležitosti k odevzdání vel-
koobjemových a nebezpečných odpadů bez 
dalších nákladů a znečišťování životního pro-
středí!   

Sběr  odpadu – pozor, změna
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Aktivní občané jsou pro každou obec požehnáním

Když v polovině roku 2012 převzal tehdejší 
starosta obce projektovou dokumentaci 
vyhotovenou pro stavební povolení cyklis-
tické stezky Hradec nad Moravicí - Branka 
u Opavy - Otice - Opava (až po státní hra-
nici), žádná ze zainteresovaných stran ne-
předpokládala, že dalších sedm let bude 
projekt ležet ve skříni. 

Změna nastala až po komunálních volbách 
v roce 2018. „Oslovil jsem primátora Opavy 
Tomáše Navrátila, zda bychom mohli projekt 
cyklostezky oprášit a zrealizovat, na což rea-
goval vstřícně,” uvedl starosta obce Michael 

Rataj. „Zpočátku to skřípalo, rozjíždělo po-
malu, ale nakonec se podařilo vzbudit zájem, 
dosáhnout shody všech čtyř představitelů zain-
teresovaných obcí a měst a schválit společnou 
dohodu.” Úsek cyklostezky na katastru obce 
přijde na více než dva miliony korun, ale obec 
Branka by nemusela zaplatit ani korunu. Do-
tační žádost na spolufinancování projektu bude 
podána do 15. října. Projekt má šance uspět  
a získat 85% dotační podporu ze SFDI. Zbý-
vajících 15 % by mohl zafinancovat Morav-
skoslezský kraj, první kroky již byly v této 
záležitosti podniknuty. 
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Cyklostezka Opava-Otice-Branka u Opavy-Hradec n. M.

Titulek je vypůjčený ze 
Zpravodaje Sdružení míst-
ních samospráv ČR, ale se 
slovy ředitelky této organi-
zace Jany Přecechtělové se 
nedá než plně ztotožnit.

Také v naší obci žijí aktivní 
občané, kteří nejsou lhostejní, 
a tu uřežou nalomenou větev 
stromu stojícího na obecním 
pozemku nebo tam posečou  
a uklidí obecní pozemek, po-
případě odhrnou sníh nebo 
udělají něco jiného pro obec, 
aniž by očekávali, že je za to 
někdo pochválí nebo nějak 
odmění. Z různých takových 
podobných činů jeden nad 
všechny vyčnívá, a o tom je 
dnešní příspěvek. Když před 

zhruba čtyřmi lety obec insta-
lovala na žádost Václava Hýži 
zrcadlo na výjezdu ze slepé 
ulice na Bezručovo nábřeží, 
žádosti plně nevyhověla, ne-
boť zrcadlo pokrylo jen jeden 
směr a k tomu ne ten nebez-

pečnější. Na tomto místě totiž 
velmi často dochází ke koli-
zím cyklistů s vyjíždějícími 
auty. Cyklisté tudy projíždějí 
rychle, s hlavou skloněnou  
k zemi, a je jen otázkou času, 
kdy nějaký přes auto přeletí. 
Než Bezručovu nábřeží vý-
znamně odlehčí na cyklopro-
vozu nová cyklotrasa z Opavy 
přes Otice, Václav Hýža se 
souhlasem rady obce koupil 
druhé zrcadlo, svařil konzolu 
a jednu srpnovou sobotu obě 
zrcadla smontoval a zavěsil. 
Patří mu za to poděkování.

Lze si jen přát, aby takto 
aktivních občanů bylo v obci 
více, neboť na všechno síly 
obecní údržby často nestačí. 

Výlet na Budišovsko a Vítkovsko
V měsíci září se senioři vypraví společně na 

autobusový výlet Krajem dětství matky lvů 
Joy Adamson s krátkými procházkami. Na-
vštíví zříceninu hradu Vikštejn, Královskou 
studánku na Staré Vodě, Cestu česko-němec-
kého porozumění na Červené hoře, zastaví se 
u Kříže smíření v Podlesí, stojícího na místě 
barokního Kostela sv. Mikuláše vyhozeného  
v 50. letech do povětří, usednou do lávek pod 
širým nebem situovaných na podlaze původ-

ního kostela, která se jakoby zázrakem zacho-
vala, a povečeří v místním penzionu místní 
„sudetskou specialitu“. Pochopitelně nebude 
vynechán Františkův dvůr vlastněný do roku 
1919 pradědečkem Joy Adamson – známým 
podnikatelem Carlem Weisshuhnem. Zde 
proběhne ochutnávka místních sýrů, k obědu 
bude servírováno místní oceňované a nejlep-
šími restauracemi odebírané hovězí z tamních 
masných plemen krav, po hlavním chodu 
vyhlášený tvarohový dezert se šlehačkou  
z neodstředěného místního mléka. A před obě-
dem? Pochopitelně pro polské hosty návštěva 
kostela. K výběru jsou po trase tři: v Melči  
(spojený s rodem Razumovkých a světovým 
architektem J. M. Olbrichtem), v Radkově (vi-
děli jste místní nástěnné fresky?) farní kostel – 
kulturní památka, nebo opravený novogotický  
kostel ve Vítkově.

Závěrečnou aktivitou a jedinou odehrávající 
se v Polsku bude opakované společné vaření 
seniorek v kuchyni kulturního domu v Korno-
wacu – Kobylí.  Polské ženy připraví tradiční 
roládu, kluski a červené zelí, naše ženy usmaží 
bramborové placky s masem.

Další možnosti z fondu mikroprojektů
Následující termín podávání žádostí o do-

tace z Fondu mikroprojektů Euroregionu 
Silesia je v březnu 2020. I zde „kvasí“ řada 
inovativních myšlenek. Připravuje se stavební  
dokumentace WC ve sklepě školy přístupného 
ze školní zahrady a doplňujícího Zahradní pa-
vilon česko-polského setkávání. 

Fond velkých přeshraničních projektů je 
pro toto období již vyčerpán. Pro příští období 
bude vhodné připravit dotační projekt pro tu-
ristickou infrastrukturu v Brance – například 
volnočasové centrum, zázemí pro vodáky, 
cyklostezku do Štáblovic apod. 

Vladimír Vícha 

dotační projekty pro občany Branky v r. 2020

V rámci přípravy nových česko-polských pro-
jektů se v měsíci červnu uskutečnila návštěva 
polských seniorek, které spolu s našimi ženami 
v doprovodu Vladimíra Víchy navštívily Hotel 
Belaria, kde by měly aktivity probíhat.
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„Srdečně zveme” a „Aktivní senior” – nové
Obec Branka u Opavy podala v zářijovém 
termínu dvě žádosti o dotace z Fondu mi-
kroprojektů Euroregionu Silesia pro rok 
2020. Předpokládané náklady na oba pro-
jekty činí dohromady 31.000 EUR, to je ne-
celých 800.000 Kč, dotace z příhraničních 
fondů EU může pokrýt 85 % této částky.        

Jedná se o dotační projekty typu C, to zna-
mená projekty obce Branka u Opavy se souhla-
sem partnerské obce Kornowac. Co konkrétně 
projektový tým (Vladimír Vícha – koordiná-
tor, členové: Martina Kazbundová, Pavlína 
Bohdalová, Michal Zajíček a Wiesława Bo-
chynek – ředitelka kulturní organizace Korno-
wacu) pro občany obou obcí připravil?

Projekt „Srdečně vás zveme, přijeďte, 
bavte se, sportujte, relaxujte spolu s námi” 
si klade za cíl představit současný život naší 
produktivní generace, rodin s dětmi, často 
časově zaneprázdněných a o to více se snaží-
cích o smysluplné využití volného času. Je to 
vlastně takové pozvání pro občany partnerské 
obce: „Přijeďte a společně v tomto roce u nás 
a v příštím zase u vás se budeme bavit, odpo-
čívat, sportovat: tak tady žijeme.“ Společně 
pojedeme lyžovat na Kopřivnou, půjdeme na 
zápas Slezského FC v Opavě (celkem 100 
fanoušků s transparentem „Branka – Korno-
wac fandí SFC”, utkání si nechce nechat ujít 
ani wójt Kornowacu), s dětmi pojedeme spo-
lečně do ZOO Ostrava a v létě za historií na 
hrady křižáků Sovinec a Bouzov, zváni jsme 
na závěrečný koncert Beethovenova Hradce 
a také se spolu vypravíme na operu (muzikál) 
do Slezského divadla v Opavě. Před vánocemi 
si prohlédneme vyzdobený adventní zámek  
v Kravařích. Těšíme se na váš zájem, případně 
vyšlete s dětmi do ZOO babičky a dědečky, 
nebo je vezměte s sebou také.

Projekt „Aktivní senior” je motivován po-
četním nárůstem generace seniorů. V obou ob-

cích je zapotřebí této skupině občanů věnovat 
pozornost a poskytovat jí služby, které si za-
slouží a které těmto občanům umožní aktivní 
prožití zaslouženého odpočinku po celoživotní 
práci.

Den relaxace v hotelu Belaria
Projekt je náročnější a dvakrát tak finančně 

dražší než projekt „Srdečně zveme...”  Tra-
diční smažení vajec bude povýšeno na Česko-
-polský den seniora na hřišti v Brance  
u Opavy. Z Kornowacu přijedou soubory Lańc 
a Rzuchowianki, my zajistíme živou hudbu  
a případný další program a soutěže. 

Nejnáročnější aktivitou pro seniory bude 
plánovaný Den relaxace dne 18. června 2020 
v hotelu Belaria a na přilehlých Mariánských 
loukách. Zúčastní se jí celkem 100 seniorů  
z obou obcí. Na Mariánských loukách pro-
běhne instruktáž chůze Nordic Walking, 
všichni účastníci obdrží hole zdarma jako 
dárek a mohou si je odnést domů. Mohou si 
také vyzkoušet jízdu na elektrokole. K dispo-
zici bude po celý den tělocvična hotelu s vý-
ukou liniových tanců – polské obdoby coun-
try tanců zaměřených na seniory, dále turnaj  
a výuka stolního tenisu. Otevřeny budou 
vnitřní i vnější bazén, instruktoři povedou re-
laxační cvičení ve vodě, na louce u hotelu pak 
cvičení jógy, relaxační a rehabilitační cvičení. 
Po celý den bude otevřeno wellnes zázemí ho-
telu včetně vířivek, masáží (pro účastníky vše 
zdarma), seniorky mohou shlédnout ukázku 
pleťové kosmetiky atd. A co bude na Belarii 
na oběd? Partnerská strana by si přála české 
„národní jídlo“. A které? No přeci smažený 
sýr... V rámci projektu budou zakoupeny 
pernamentní vstupenky do bazénu a wellnes 
centra hotelu Belaria, které obdrží zúčastnění 
senioři a jejich rodiny. Z relaxačního dne bude 
natočeno instruktážní video a všichni účastníci 
zdarma obdrží tričko.

ZPRAVODAJ OBECNÍHO ÚŘADU BRANKA U OPAVYZÁŘÍ 2019 5

Noví nájemci Hospody U mostu chtějí přilákat 
zákazníky na lepší pivo a víkendové grilování 
Po výpovědi nájemkyně Šárky Sendlerové-
-Kokešové panovaly mezi občany obavy, 
aby místní hospoda nezůstala uzavřena na-
trvalo.

Hozenou rukavici však zvedli Jan Sonek 
a Marián Jaroš, kteří se rozhodli Hospodu  
U mostu provozovat bez zkušeností z oboru. 
Ačkoli se termín otevření oproti původním 
předpokladům oddálil, záměr otevřít hospodu 
byl nakonec úspěšně zrealizován a občané 
mohli opět usednout ke svým oblíbeným 
nápojům. Noví nájemci si chtějí udržet pří-
zeň milovníků chmelového nápoje a plánují 
úpravy, které povedou k lepší chuti piva. Sou-
částí nabídky bude zatím jen studená kuchyně 
a víkendové grilování. Příznivci sportu jistě 
ocení sportovní kanál O2, který mohou sledo-
vat na větší televizi. Otevřeno bude každý den  

v týdnu do 22 hodin. Oslavy, svatby a pohřby 
budou zčásti zajišťovány cateringovými služ-
bami předchozí nájemkyně. 

 Setkání letošních jubilantů proběhne v úterý 
17. září od 12 h v přísálí kulturního domu. 

 V sobotu 9. listopadu proběhnou v přísálí 
KD deskové hry – organizuje Sbor dobrovol-
ných hasičů Branka u Opavy.

 Vítání nových občánků je naplánováno na 

neděli 10. listopadu od 10 h v přísálí KD. 
 V sobotu 16. listopadu proběhne v sále  

a přísálí KD „Velká listopadová retro disko-
téka”. Akce odkazující na 17. listopad 1989 
slibuje play list zpřed roku 1989, který bude 
uvádět svého času populární duo diskžokejů 
Petr Sniegoň – Luboš Mikolajský známé jako 
DISCOTEAM.

 Čtvrtou adventní neděli (22. prosince 2019) 
proběhne od 9.00 h v Kostele sv. Petra a Pavla 
v Hradci nad Moravicí mše svatá za živé a ze-
mřelé obyvatele Branky u Opavy s děkováním 
za Boží požehnání, ochranu a milosrdenství.

 Spolek Starý ještěr, který 6. května 2019 
založili David Bátor, Ing. Dagmar Wolfová  
a Ing. Marek Blatecký, má nově vytvořeny jak 
facebookové, tak webové stránky. Najdete je 
na adrese www.staryjester.wz.cz. 

 PODĚKOVÁNÍ: Chtěla bych jménem ro-
dičů žáků ZŠ Branka u Opavy poděkovat panu 
řediteli Mgr. Janu Špičkovi za skvělou organi-
zaci letošního příměstského tábora. Děti byly 
nadšené a už se těší na další ročník. 

Ing. Pavla Janková

KRÁTCE  Z NAŠÍ OBCE

Marián Jaroš a Jan Sonek mají s Hospodou  
U mostu velké plány.

Po jarním bagrování příkopu podél firmy 
Pavel Vlček - JUGLANS přistoupilo vedení 
obce k dalšímu čištění bahnem zanesených 
příkop. Začátkem druhého zářijového týdne 
byl prohlouben příkop v délce 100 m nad 
parkovištěm firmy Karel Vlček.   



Příměstský tábor v základní škole: O děti bylo skvěle postaráno

Noví prvňáčci přicházejí na chuť školnímu vyučování
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42 dětí naplnilo kapacitu mateřské školy
Prázdninový provoz mateřské školy ve škol-
ním roce 2019/2020 jsme zahájili 19. srpna.

V době uzavření mateřské školy vybudovali 
zaměstnanci údržby spolu s místostarostou 
obce Michalem Zajíčkem podlahu v půdních 
prostorách, aby zde mohla vzniknout nová 
úložná místa pro výtvarný materiál, dekorace 
a výzdobu pro jednotlivá roční období. Po-
děkování patří zaměstnankyním školy, které 
přerušily dovolenou a ujaly se stěhování půdy 
a přemisťování a ukládání jak výtvarných, 
tak dekoračních materiálů školy. Úklid bude 
pokračovat ještě v podzimních měsících a vě-
říme, že do vánoc bude vše na svém místě tak, 
jak jsme si společně naplánovali.

V pondělí 2. září jsme přivítali v MŠ 42 
dětí a tím je kapacita školy opět naplněna. Pro 
děti máme připraven bohatý program kultur-
ních, ale také sportovních a zájmových aktivit 
pro celý školní rok. Budeme nadále pracovat  
v projektu „Šablony“, který nám umožňuje 
ještě pro tento rok využít chůvu, jež bude spolu-

pracovat s učitelkami v první třídě a napomáhat 
dětem mladším tří let zapojit se do kolektivu. 
Pro vstup do ZŠ se bude připravovat čtrnáct 
předškoláčků. Věříme, že náročnou přípravu 
na první třídu zase zvládneme na jedničku. 

Za kolektiv MŠ vám všem přeji šťastné 
vykročení do nového školního roku a dětem 
hodně zážitků a krásných chvil strávených  
v mateřské škole.

Jitka Týnová, 
vedoucí učitelka MŠ 
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Nový školní rok už s živou venkovní učebnou
Během letních prázd-
nin se ve škole praco-
valo. Vzhledem k tomu, 
že jsme byli úspěšní 
při podání žádosti 
o podporu v rámci  
7. výzvy MAS OPAV-
SKO IROP–VZDĚ-
LÁVÁNÍ 2018 a byla 
nám schválena dotace 
na vybudování ven-
kovní, tzv. živé učebny, 
bylo přes léto na školní 
zahradě rušno. 

V měsíci dubnu nej-
prve proběhlo poptáv-
kové řízení na zhoto-
vitele díla, za což patří 
velký dík panu místosta-
rostovi Mgr. Michalu 
Zajíčkovi. Poté pro-
běhlo několik jednání  
a pracovních schůzek  
s majitelem firmy, která 
vyhrála výběrové řízení, 
a v měsíci srpnu pak do-
šlo na vlastní realizaci 
díla.

Na školní zahradě 
byly vybudovány 
stoly, lavice, pařeniště  
a ohniště z gabiono-
vých prvků, vznikla 
zde venkovní knihovna 
a smyslový chodník. 
Dodatečně bude nain-
stalována venkovní me-

teostanice s přenosem 
dat a zakoupeny nové 
mikroskopy a pracovní 
nářadí. 

Smyslem celého 
projektu je vytvoření 
vhodných podmínek 
pro zavedení nových 
metod výuky s využi-
tím moderního vyba-
vení ve výuce. Základní 
myšlenkou projektu je 
zajištění odpovídající 
úrovně vzdělávání žáků 
ZŠ v přírodovědných  
a pracovních předmě-
tech, konkrétně přírodo-
vědy, prvouky, pracov-
ních činností a doplň-
kově ve výuce ostatních 
předmětů, kdy cílem 
je větší podíl praktické  
a názorné výuky oproti 
pouhé výuce teoretické.

Soudě podle reakcí 
se dílo podařilo, učebna 
bude využívána v sou-
ladu s pravidly dotace  
a dětem zpestří výuku. 

Závěrečné poděko-
vání patří také vedení 
obce za předfinancování 
projektu a všem, kteří  
v průběhu prací byli ná-
pomocni.  

Texty a foto: Jan 
Špička, ředitel školy 

V pondělí 2. září jsme v základní škole přiví-
tali nové prvňáčky. Počasí nám sice nepřálo 
a školní rok jsme zahájili v tělocvičně, ale 
to nic neubralo připravenému programu na 
kráse.

Děti přišel pozdravit také starosta Michael 
Rataj a za Spolek pro děti ZŠ a MŠ Branka 
u Opavy Veronika Žůrková, kteří dětem pře-
dali krásné a chutné dárky. A kdo že to vlastně 
posílil naše školní řady? Do první třídy na-
stoupili: Tobiáš Beneš, Stella Hodermarská, 

Jindřich Klásek, Erik Knop, Jakub Mainuš, 
Melanie Musilová, Abigail Nawrathová, Vik-
toria Rašková, Jakub Scholtz a paní učitelka  
z první třídy Mgr. Gabriela Špičková (na fo-
tografii nahoře). Všem přeji, aby se jim v naší 
škole líbilo a práce se jim dařila.

Také všem ostatním zaměstnancům a žákům 
přeji hodně úspěchů a hlavně tolik potřebný 
klid bez zbytečných rušivých vlivů na jejich 
práci v novém školním roce.

Text a foto: Jan Špička, ředitel školy 

V závěru letních prázdnin se od 19. do 23. srpna v budově 
ZŠ uskutečnil pravidelný příměstský tábor. Děti sportovaly, 
hrály deskové hry, stavěly z Lega, výtvarně tvořily, navští-
vily Lázně Jeseník, krmily jeleny, absolvovaly cyklistickou 
projížďku a v úplném závěru nocovaly ve škole. Poděko-
vání patří vedoucím, kteří se o děti starali, a samozřejmě 
paní Šárce Sendlerové – Kokešové a Cukrárně Kamahaj za 
perfektní zajištění stravy, pitného režimu a koláčů. 


